
 

 Consell de Barri del Gòtic  
 
 

Data: 13 de desembre de 2023 

Lloc:  Centre Cívic Pati Llimona 

Hora:  18.30 

Assistents: 

Presidenta:  

Albert Batlle Bastardas  

Consellers: 

Antonio Juan López Saez (PP), Alfons Molons Antius (Junts per Catalunya-Trias per Barcelona), Raquel 
Viejo Sobera (Barcelona en comú), Esther Miralles Ripoll (ERC), Alba Segura Gomilla (ERC), Sonia 
Beltrán Dey, Natalia Martínez Rodríguez (Barcelona en comú), María José Arteaga Muñoz (PSC) 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Gerent del Districte de Ciutat Vella,  Direcció de Serveis de Democràcia Activa, Direcció de Neteja i 
Gestió de Residus 

Assistents representants d’entitats: 

Nombre d'entitats: 18  

Veïnat a títol individual:  

Nombre total: 16 

- Dones: 5 

- Homes: 6 

- Altres: 2 

- NS/NC: 3     

Ordre del dia: 

1. Processos participatius.  

2. Punt Informatiu  

3. Pla Endreça. Pacte per Ciutat Vella  

4. Torn obert de preguntes 

 

Desenvolupament de la sessió: 
Aquí podeu consultar la informació dels temes exposats. 

 

Acta de: 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/cb_gotic_revisat_2.pdf


 

Preguntes i respostes relatives als Processos participatius i el Punt informatiu: 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Martí, Associació de Veïns del barri Gòtic. 
Exposa preocupació per la manca d’habitatge públic i per la 
reubicació d’oficines administratives, així com, expressa dubtes amb 
relació al nou centre d’atenció primària de salut. 
Per últim, demana conèixer detalls sobre expedient sancionador a 
terrasses. 

En referència al centre d’atenció primària de salut, informa que serà 
la Generalitat qui decideixi les funcions o especialitats d’aquest 
centre, però confia que es faci des del diàleg amb el personal mèdic i 
que el presentin al veïnat. 
Quant a la reubicació d’oficines administratives, fa saber que això es 
produirà en diferents fases i, per tant, cap edifici romandrà buit. En 
aquesta línia, assegura que cercaran espais per destinar-los a 
habitatge, ja que en el barri és difícil construir nous habitatges. 
Igualment, emfatitza que treballarà per a la recuperació d’espais per 
l'habitatge a través de rehabilitació de llars perquè d'aquesta forma 
surtin al mercat els habitatges buits.   
Informa en relació amb la caducitat dels expedients a terrasses que 
aquesta s’ha fet d’acord a dret. No obstant això, assevera que no hi 
haurà impunitat vers els infractors reincidents. N’és mostra d’això, 
que més enllà de les multes estar a favor de mesures dissuasives, 
com per exemple, la imposició de sancions que puguin significar la 
no renovació de la llicència d’activitat, la qual cosa implica uns danys 
econòmics més significatius a les persones infractores.  
   

Eva, membre de la plataforma Fem Gòtic i de l'associació Xarxa 
Veïnal Gòtic. 
Planteja pregunta sobre les instal·lacions del centre d’atenció 
primària de salut, mobilitat (zona de residents...) i sorolls.  
 

Quim, associació Xarxa Veïnal Gòtic (col·lectiu Gòtic Nord). 
Formula proposta sobre mobilitat  i sorolls. 
 

Recorda, que el seu partit des d’un primer moment va ser crític amb 
la vigent normativa de mobilitat. Així, apunta que per abordar aquesta 
matèria cal aplicar molta precisió perquè el barri té una elevada 
densitat persones.   
Es remet a l’exposició de mobilitat (Distribució Urbana de 
Mercaderies...) del gerent del districte de Ciutat Vella, Félix Ortega, 
en què assenyala que s’hi està treballant i aviat disposaran d’una 
proposta. 
 

Isabel, associació de comerciants Barna Centre  
Dona a conèixer preocupació del canvis en la mobilitat i expressa 
suggeriments de millora.   

Carles, associació Xarxa Veïnal del Gòtic (col·lectiu Gòtic Nord). 
Comunica preocupació amb relació a la seguretat i neteja. 
   

Respecte als assumptes de civisme, declara que, d’una banda, s’han 
incrementat els efectius policials i, de l’altra, que preveu acréixer el 
nombre d’agents cívics en les franges nocturnes. També, fa saber 
que es vol establir la figura del Servei de Mediació Nocturna per 
vetllar i estendre la conscienciació de les molèsties que poden 
provocar les activitats d’oci nocturn. 
 

Ester, veïna de la plaça de George Orwell. 
Informa de queixa sobre la Guàrdia Urbana. 
 

Fa notar que s’ha augmentat el nombre d’agents del Cos de la 
Guàrdia Urbana i del Cos de Mossos d’Esquadra. 
En referència al compliment de la normativa de terrasses, emfatitza 
que hi estan treballant activament malgrat que encara puguin haver-
hi alguns espais concrets en els quals hi hagi més incompliments.   
Amb relació a les consultes sobre mobilitat es remet a la intervenció 
del gerent del districte, Félix Ortega. 
 

Andrés, veí. 
Enuncia queixes sobre diferents esferes (mobilitat, soroll, Guàrdia 
Urbana...) 

Teresa, Associació de Veïns del barri Gòtic. 
Protesta per l’absència de comerç de proximitat i lavabos.  
 

Comunica que s’han abordat accions per a la gestió dels fluxos, però 
cal tenir present que el turisme és una activitat econòmica que 
representa prop del 15% del PIB. Dit en altres paraules, genera molts 
llocs de feina i, conseqüència, contribueix al pagament dels serveis 
públics. Per això, cal distanciar-se posicions maximalistes allunyades 
de la realitat que propugnen l’eliminació total del turisme, sinó que cal 
reordenar-lo perquè produeixin les menors molèsties possibles a la 
veïnada.  
 

Mercè, veïna de la Via Laietana, 19. 
Es dol per la presència de rodamons i drogoaddictes a la zona 
emmurallada del carrer del Sots-tinent Navarro.  
Per altra part, apunta protesta pel lloguer d’habitacions a la finca on 
resideix.  
 

Pel que fa al sensellarisme exposa que les solucions són 
multidisciplinàries. A més, posa de relleu que aquesta situació de 
misèria és una qüestió significativa per a les persones que 
administren de la ciutat i assenyala que algunes administracions 
públiques no són prou corresponsables en aquest tema. En aquesta 
línia, informa que a través del Pla Civitas els equips de neteja, amb la 
col·laboració de la Guàrdia Urbana, actuen en la neteja dels espais 
on pernocten o s’assenten aquestes persones en situació de 
vulnerabilitat.  
En relació amb els habitatges o habitacions turístiques, assabenta 
que per tal que l’Administració pugui accedir a un habitatge cal que 
les comunitats de propietaris emprenguin la demanda judicial 
corresponent.  
 



 

Preguntes i respostes relatives al Pla Endreça i el Torn obert de paraules 
 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Martí, 
Demana explicacions sobre l’acord publicat el febrer de 2022 sobre la 
conversió d’edificis municipals en habitatge públic. 
Altrament, presenta qüestions sobre sancions del Pla Endreça.  

Assevera que el compromís d’habitatges públics (Via Laietana) en 
edificis municipals es farà com ja s’havia acordat. 
Informa que els establiments que incompleixin de forma reiterada 
amb la normativa de terrasses, si convé, se’ls podrà no renovar 
l’autorització de terrasses.  
D’altra part, explica que la suspensió en la limitació d’horaris de 
tancament en uns carrers respon a criteris de seguretat jurídica i, per 
tant, no respon a la voluntat de beneficiar a ningú. 
 

Celia, veïna del carrer Ample, 25. 
Fa una petició, arran d’una obra en un habitatge del seu edifici, de 
control d’execució de l’obra en una finca catalogada. 
 

Comunica que en pren nota i l’assabenta que, per altres ocasions, 
també té a la seva disposició l’aplicatiu IRIS on presentar qualsevol 
reclamació o dubte i que li respondran. 

Ester, veïna. 
Expressa petició en referència al soroll nocturn (plaça de George 
Orwell, carrer d’Escudellers...) i la seguretat. 

Quant a la neteja es remet a la intervenció de responsable tècnic de 
la Direcció de Neteja i Gestió de Residus,  Martí Arasanz. 
Amb relació als agents cívics, opina que són una condició necessària 
per a l’actuació pedagògica i dissuasió que generen. Igualment, 
remarca que la persecució de les conductes antireglamentàries és 
una funció que ha d’executar la Guàrdia Urbana. 
En un altre ordre de coses, d’una part, posa èmfasi en la seva posició 
contrària a l’existència de les associacions o clubs de cànnabis, però 
assenyala que només es pot limitar d’acord amb la legislació. I, per 
l’altre, sobre les botigues de venda de productes derivats del 
cànnabis i llavors (grow shops) remarca que treballa amb la policia 
administrativa per valorar infraccions i com prohibir aquesta activitat. 
 

Calixto, veí.  
Transmet consultes i valoracions sobre les polítiques o actuacions 
sobre el civisme, la neteja i fets relatius als cànnabis. 

Carlos, veí. 
Apunta valoracions sobre la mobilitat,  la neteja, el sensellarisme i la 
destinació de la recaptació de la taxa al turisme.  

María,  veïna del carrer d’Escudellers.  
Proposa actuacions i consultes sobre diferents àmbits(reciclatge, 
habitatge, drogues, Centre  Esportiu Municipal Colom...).  

Assenyala que en relació amb les seves valoracions sobre el 
reciclatge ja està convidada una reunió de l’Aula Ambiental per 
tractar la qüestió amb profunditat. 
Pel que fa als narcopisos explica que la policia hi treballa i, de fet, 
comunica que mentre es desenvolupava el Consell s’ha fet una 
intervenció amb decomís en un habitatge del carrer de Ferlandina.  
Fa saber que les restriccions que es puguin decidir en l’ús de l’aigua 
a edificis municipals són decisions potestat de l’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA). 
 

Eva, veïna. 
Formula queixes en relació amb el civisme, la neteja, la mobilitat dels 
vehicles del veïnat resident i els establiments de venda de productes 
cànnabis.  
 

Reconeix que hi ha un problema d’aparcament i informa que s’està 
treballant per fer compatible les zones de Descàrrega Urbana de 
Mercaderies (DUM) amb l’aparcament de les persones residents. 
Malgrat això, assenyala que el problema de l’aparcament és 
generalitzat a la ciutat i, en especial, en un barri com el Gòtic amb 
carrers estrets.  
Aprofita per recordar-li que està a la seva disposició per conversar 
sobre els diferents assumptes que enumera.  
 

Andrés, veí. 
Presenta queixes sobre la neteja (horaris), el control de la via pública, 
soroll. 
 

Considera esbiaixada l’afirmació que el seu govern ha perdonat 
sancions (terrasses, limitació horària de carrers). Així, remarca que 
les seves accions s’ha fet d’acord a llei per donar seguretat jurídica 
en les actuacions municipals. En aquesta línia, assevera quan calgui 
posar sancions s’imposaran i també, si s’escau, es retiraran 
llicències. 
En referència a la neteja es remet a la intervenció de responsable 
tècnic de la Direcció de Neteja i Gestió de Residus, Martí Arasanz. 
  

Carme, Associació de comerciants del Call.  
Expressa que els seus establiments associats vetllen per la 
convivència i la seguretat del barri. En aquest sentit, advoca per 
millorar la relació entre veïnada i comerciants. 

Agraeix la pedagogia de la seva intervenció i realça el valor de 
l’activitat comercial que es fa al Call per ser més pròpia i local de 
Barcelona.  
 
 

 

 

 



 

Resum d’acords: 
1. Millorar la resposta en l’atenció del telèfon 012 a les queixes. 
2. Disponibilitat per programar trobades entre veïns i la policia de barri per enraonar dels serveis en 

alguns emplaçaments tensats (plaça de George Orwell, etc.). 
3. Verificar que l’obra de l’habitatge de la finca del carrer Ample número 25 disposi de llicència i 

que la finca consti com a catalogada. 
4. Valorar si cal fer ajustaments en els horaris de neteja dels carrers. 
5. Estudiar la destinació de la recaptació de la taxa turística.   

 

 


